

PROTOKÓŁ NR XXXVIII/2018  
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska  
z dnia 11 kwietnia 2018 r.

W sesji wzięli udział:

1. 15 Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka
3. Pomoc Administracyjna – Karol Żukowski
4. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski
5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk
6. Mecenasa – Jarosław Mielnik

1. Sprawy regulaminowe:

- a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
- b) przyjęcie porządku obrad,
- c) przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska oraz protokołu z XXXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska VII kadencji.

2. Podjęcie uchwał w sprawie:

- a) zmiany Uchwały nr XXXV/293/2018 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 24 stycznia 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości wyższej niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych,
- b) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznych przedszkolach/oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Dębica Kaszubska,
- c) przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębica Kaszubska na dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dębica Kaszubska w roku budżetowym 2018,
- d) zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych oraz ustalenia jej przebiegu,
- e) ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych,
- f) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.

3. Przyjęcie Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska.

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał.

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:

- a) Komisji Kultury i Oświaty,
- b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
- c) Komisji Rewizyjnej.

6. Interpelacje Radnych.

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1

a)

XXXVIII Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia dokonał o godzinie 10:36 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębica Kaszubska. Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt, pracowników Urzędu Gminy, Panią Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, a zarazem Radną Rady Powiatu, Sołtysów oraz Radnych. Na podstawie listy obecności stwierdził obecność wszystkich Radnych i ogłosił, że obrady są prawomocne.

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń poinformował, że na sesji obowiązuje przesłany porządek obrad.

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy i XXXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska VII kadencji? W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady oznajmił, że protokoły zostały przyjęte bez zmian i obowiązują wersje przesłane do Radnych.

Ad. 2

a)

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXV/293/2018 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 24 stycznia 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości wyższej niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych /stanowiącym załącznik nr 1 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 11 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały?

Radny P. Paczesny oznajmił, że odbył ostatnio rozmowę z osobą prowadzącą przedszkole niepubliczne na terenie gminy Słupsk. Tam dotacje są na poziomie 75%. Chodzi o porównanie, gdyż Gmina Słupsk ma taki budżet, a tylko 75% dotują.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że to rada gminy wyraziła na to zgodę, odbyła dyskusję na ten temat.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że decyzja o wysokości dotacji dla naszych dzieci z terenu naszej gminy to decyzja poprzedniej rady, obecna to podtrzymała. Jeżeli są jakieś sugestie aby to zmienić, to akt jest też po stronie Państwa Radnych.

Radna B. Sikora oznajmiła, że sytuacja Gminy Słupsk jest zupełnie inna. Mają dużo większe pole wyboru, odległości od miejscowości są zupełnie różne. Mieszkańcy naszej gminy nie mają takich możliwości. Istotne jest aby przedszkole funkcjonowało.

Radny P. Paczesny oznajmił, że nie składa wniosku o zmianę dotacji.

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że na komisjach była mowa w ten deseń, iż „wszystkie dzieci nasze są”, stąd taka decyzja.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że w Gminie Słupsk jest więcej niepublicznych przedszkoli, być może dlatego taka decyzja. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVIII/311/2018 i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.**

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznych przedszkolach/oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 11 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVIII/312/2018 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.**

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębica Kaszubska na dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dębica Kaszubska w roku budżetowym 2018 /stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że wchodziło w dyskusję na temat możliwości dofinansowania przydomowej oczyszczalni na rzecz dwóch jednorodzinnych nieruchomości, czy mogą korzystać z oczyszczalni przeznaczonej dla budynków wielorodzinnych. Po szeregu konsultacji prawnych i analizie problemów inwestycji zdecydowano, aby takich zapisów nie wprowadzać, o czy wnioskodawca i inicjator pomysłu został poinformowany. Główne przesłanki, to to, iż już jesteśmy po opiniowaniu projektu uchwały przez UOKiK. Wprowadzanie zapisów, które dotyczą pomocy deminimis nie powinny mieć miejsca po opiniowaniu. Kolejnym argumentem byłby problem w eksploatacji, rozliczeniach. Tylko jedna osoba mogłaby uzyskać dofinansowanie. Prawa i obowiązki sąsiada pozostają poza sferą dociekań zainteresowania gminy, bardziej opierałoby się to na zasadzie udostępnienia oczyszczalni. Sąsiad nie miałby prawa aby gmina uczestniczyła w eksploatacji. Problematyczny mógłby być termin utrzymania projektu. Ktoś kto nie figuruje we wniosku mógłby nawet niechcący dopuścić do zaburzeń w eksploatacji. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy jeżeli jeden mieszkaniec chciałby uzyskać dofinansowanie, a traktuje dom jako wielorodzinny, to mógłby uzyskać dofinansowanie?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że nie. Dofinansowuje się instalację jednorodzinna w kwocie do 3 tys. zł, a wielorodzinne w kwocie do 5 tys. zł. Przy wspólnocie jest to grunt w udziałach.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVIII/313/2018 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.**

d)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych gminnych oraz ustalenia jej przebiegu /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVIII/314/2018 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.**

e)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych /stanowiący załącznik nr 5 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? Dodał, że wstępna lokalizacja przystanków dotyczy Leśnej Polany. W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVIII/315/2018 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.**

f)

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się.**

**Uchwała otrzymała nr XXXVIII/316/2018 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.**

Ad. 3

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad jakim było przyjęcie Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 13 do protokołu/. Plan był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania Plan został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie przyjęcie planu.**

Ad. 4

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem z działalności wójta i wykonania uchwał.

Sprawozdanie z działalności wójta /stanowiące załącznik nr 14 do protokołu/ przytoczyła Pani Wójt I. Warkocka.

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 15 do protokołu/ przytoczył Pan Sekretarz R. Krawczyk.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdań?

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy kontrol przeprowadzana przez Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolników dotyczy działki nr 222?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że kontrol dotyczy działki przeznaczonej na cele drogowe, na rogu ul. Skarszewskiej, a także działki leżącej w Borzęcinie gdzie jest umiejscowiony budynek socjalny. Na działce w Borzęcinie były składowane korzenie z inwestycji powiatowej, dlatego też powiat musi wyprofilować teren, tak aby można było postawić bramki i stworzyć boisko.

Radny M. Batóg zwrócił się z pytaniem czy projekt dotyczący pieców będzie na tej samej zasadzie dostępny dla przedsiębiorców co przydomowe oczyszczalnie ścieków?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że warunkiem szybkiego uruchomienia dofinansowania było odrzucenie przedsiębiorców. Uchwała nie była opiniowana.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wymiana źródeł ciepła jest w długoletnim programie gminy, finansowana jest ze środków gminy, mieszkańców i środków zewnętrznych. Oczyszczalnie ścieków to koszt 50/50 z mieszkańcem. Nie ma zewnętrznego dofinansowania. W przyszłym roku także będzie się startowało z piecami włączając w to przedsiębiorców.

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że po to czekano z oczyszczalniami ścieków, aby przyszła opinia z UOKiK-u, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 5

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem z działalności międzysesyjnej Komisję Kultury i Oświaty.

a)

Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech poinformował, że komisja spotkała się dwukrotnie. Pierwsze spotkanie odbyło się 19.03 z Panią Dyrektorem Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, w związku z przekazanym na maila anonimem. Anonimami rada się nie zajmuje, ale komisja postanowiła, że odbędzie rozmowę z Panią Dyrektorem, która pozwoliła ustalić dni wolne od pracy, a były to dni wolne od zajęć lekcyjnych przeprowadzanych przez nią, a także w święta lub rekolekcje. Komisja, po skargach od rodziców, zadała pytanie dotyczące przekazywania informacji. W szkole jest mała grupa nauczycieli, nauczyciele często chorują,

chodzą na zwolnienia lekarskie. W przypadku jak nauczyciel ma zajęcia na początku tygodnia i później w szkole się nie pojawia, nie ma jak mu przekazać informacji. Poprosił władze gminy o przyjrzenie się szkole. Radny jest pracownikiem szkoły, dlatego ciężko podchodzić jest mu do tematu.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy w jakikolwiek sposób wyjaśniono zarzuty przedstawione w piśmie? Czy jest na ten temat informacja?

Radny R. Cech odpowiedział, że nie. Pani Dyrektor nie chciała odpowiadać na anonimowe zarzuty.

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że jeżeli chodzi o przekazywanie informacji, to rzeczywiście informacje o rekolekcjach były zbyt późno przedstawione.

Radna W. Maslyk dodała, że Pani Dyrektor od początku zaznaczyła, że nie będzie odpowiadać na anonim. Pani Dyrektor jednego dnia dostała 4 zwolnienia lekarskie. Informacje o nieobecności nauczyciela wywieszane były na tablicy ogłoszeń, uczniowie mogli od razu spojrzeć z kim będą mieli zastępstwo.

Radny W. Leśniewski poinformował, że nauczyciele masowo chorują, nie jest to wina pani Dyrektor. Sama zastępuje nauczycieli. Jest 60 nauczycieli w szkole, a ciągle około 10 przebywa na zwolnieniu. Nie ma możliwości upomnienia.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeżeli nauczyciel poinformuje o zwolnieniu po rozpoczęciu zajęć, to będzie chaos, jeżeli zrobi to odpowiednio wcześniej będzie można się zorganizować. Przekazanie zwolnień lekarskich o godz. np. 12:00 dezorganizuje pracę, ale dyrektor powinien być w szkole przed 8:00. Zaproponowała, aby spotkać się raz jeszcze z Panią Dyrektor. Dodała, że rodzice powinni podpisywać się z imienia i nazwiska, to da większą możliwość działania, odnośnie zmian godzin w arkuszu, to będzie kontrol z Kuratorium Oświaty, są to ich kompetencje, nie gminy. Pani Wójt przytoczyła fragmenty anonimowego pisma. Poinformowała, że jedyne konkretne zarzuty, które przedstawiono w piśmie dotyczyły ramowego planu, który nadzoruje Kuratorium Oświaty. Gmina jest organem prowadzącym.

Radny W. Leśniewski oznajmił, że Panią Pedagog trudno jest zastać, gdyż podjęła studia, w związku z tym jest nieobecna w piątek.

Radny R. Cech poinformował, że dużo osób skarży się na kontakt na linii szkoła-rodzice. O tym będą rozmowy z Panią Dyrektor.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że nie każdy z rodziców zagląda do e-dziennika. Nie może to być jedyna forma kontaktu z rodzicami. Przed rekolekcjami dzieci nie miały informacji, że autobus odjeżdża godzinę później.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że dziennik Librus to narzędzie, które ułatwia kontakt, ale nie jest jedynym źródłem. Podstawy kontaktowania się wypracowane są przez nauczycieli i rodziców. Rodzic mnie musi zaglądać do Librusa, nie ma takiego obowiązku.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że planowanie pracy szkoły odbywa się we wrześniu. Plany można wywieszać szybciej na tablicach. Każde spotkanie rady pedagogicznej jest ustalane we wrześniu. Są też wyjątkowe sytuacje, ale na takie też należy się przygotować. Rekolekcje są ustalane dużo wcześniej, z miesięcznym wyprzedzeniem miesięcznym.

Radna R. Rejkowicz poinformowała, że w szkole w Motarzynie jest wywieszony plan kiedy są dni wolne, kiedy są święta, a rekolekcji nie ma w ogóle.

Radna W. Maslyk dodała, że Pani Dyrektor uważa, że powinien zostać zatrudniony drugi wicedyrektor, który zajmowałby się sprawami przedszkola. Dwie osoby nie ogarniają całej szkoły. Jest to zbyt duży zakres obowiązków. Z taką propozycją zwróci się także do radnych.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy można zatrudnić dodatkowego wicedyrektora?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w uchwale rady gminy jest zapis o powołaniu drugiego etapu dla wicedyrektora i jest to zależne od liczby oddziałów. W tym przypadku chyba byłaby możliwość zatrudnienia dodatkowego dyrektora.

Radny R. Cech oznajmił, że drugi wicedyrektor ułatwiłby sprawę.

Radny P. Paczesny poinformował, że według Niego sytuacja jest dziwna. Kuratorium oświaty zajmuje się arkuszem organizacyjnym na podstawie przesłanego anonimu. Jest wiele innych rzeczy zawartych w piśmie dotyczących pracy szkoły. Radny zwrócił się z pytaniem kto z ramienia urzędu gminy zajmuje się oświatą?

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że oświatą z ramienia szkoły zajmuje się Pani Agata Wiśniewska.

Radny P. Paczesny oznajmił, że dziwi się braku reakcji. Dziwi się, że nikt nie sprawdza czy osoby zatrudniane są preferowane przez panią Dyrektor. Z treści pisma wynika, że atmosfera w szkole jest zła. Być może stąd są zwolnienia lekarskie, może to są przyczyny. Dziwi się, że organ prowadzący nie jest w stanie przekazać swojego stanowiska.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że wydaje Jej się, iż bardzo mocno wyartykułowała swoje stanowisko.

Radny P. Paczesny zauważył, że Pani Wójt nie odbyła spotkania z Panią Dyrektor, nie było odpowiedzi na zarzuty.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że nie ma problemu wyartykułowanego, nie ma konkretów. To nie jest oficjalna skarga na działalność dyrektora. Gmina sprawdza kompetencje osób zatrudnianych, poprawność złożonych dokumentów, czy umowy zawarte są zgodnie z prawem. W swych kompetencjach nie ma nadzoru nad pedagogiką, leży ona po stronie kuratorium oświaty.

Radny P. Paczesny oznajmił, że organ nadzoru powinien zawiadomić kuratorium oświaty aby skontrolowało wybrane aspekty. Atmosfera w szkole jest zła od długiego czasu i nikt nie potrafi tego naprawić.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że odbędzie się kontrol kuratorium.

Radny R. Cech oznajmił, że organ prowadzący nie wprowadzi dobrej atmosfery. To szkoła powinna nad tym popracować. Każdy wie jak funkcjonuje szkoła, potrzeba czasu aby zatrzeć różnice.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że pozostałe zarzuty przekazane zostaną do Komisji Rewizyjnej w celu ich rozpatrzenia. Należy się przyjrzeć siatce godzin zaplanowanych w szkole. Kto, ile godzin i z jakiego przedmiotu dostał, czy zgadza się to z przepisami. Pani Dyrektor musi odpowiadać na pytania zadane podczas kontroli.

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że brak jest formalnych podstaw do rozpatrywania skargi, z tego względu, że pismo jest anonimowe, a rozpatrując skargę należy zawiadomić skarżącego o sposobie jej rozpatrzenia.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że w planie Komisji Rewizyjnej jest kontrol szkoły, można wtedy przyjrzeć się funkcjonowaniu szkoły. Są dwa obozy, trzeba patrzeć na to z przymrużeniem oka.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że będzie to słuszna decyzja, gdyż w Komisji Rewizyjnej nie ma członka związanego ze szkołą.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że można zajrzeć do dziennika pracy pani pedagog, można sprawdzić czy pracuje, czy cokolwiek jest wpisane.

Radny P. Paczesny postawił wniosek formalny o dodanie kontroli do planu pracy komisji.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że chodzi o rozszerzenie, bo w planie pracy jest już zaplanowana kontrol.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem do Pana Mecenas czy anonimowe pismo można traktować jako załączek do kontroli?

Mecenas oznajmił, że pisma nie można traktować jako skargi w trybie KPA, ale jako sugestię do już zaplanowanej kontroli jak najbardziej.

Radny P. Paczesny wycofał wniosek formalny.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do sprawozdania kolejnej komisji.

b)

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że Urząd Marszałkowski, pomimo tego, że jest to anonim, prosi zawsze o ustosunkowanie się do zarzutów zawartych w piśmie, po czym przeszła do sprawozdania. Komisja spotkała się dwa razy. W dniu 9.04 w sprawie dróg gminnych. Było to przedstawienie informacji o obecnie realizowanych drogach, o części mówiła Pani Wójt w swoim sprawozdaniu m.in. o drodze w Motarzynie. Drogi wykonywane są także z funduszu soleckiego. Dodatkowo komisja spotkała się podczas komisji wspólnych.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do sprawozdania kolejnej komisji.

c)

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała się dwa razy, w celu zakończenia kontroli. Na maila została przesłana informacja o protokole. Skontrolowano telefony, opał i transport. Co do opału nie ma zastrzeżeń, jest on wykorzystywany zgodnie z warunkami atmosferycznymi. Po wymianie pieca szacowane jest, że koszty spadną nawet o 20%. Jeżeli chodzi o telefony, to na poprzedniej kontroli były one już sprawdzane. Wtedy wnioskowano o przeniesienie numerów telefonów do jednej sieci i tak też zrobiono. Liczba numerów się zwiększyła, ale jest to w ramach jednego pakietu. Co do transportu jest szereg zastrzeżeń do prowadzenia rozliczeń, począwszy od kierowców i tego ile kart wypełniono. Niektóre karty nie zostały podpisane. Karty były źle wypełnione, trudno określić ile paliwa zostało wykorzystane, a ile zatankowane. Zbiorniki w samochodach mają około 70l, a zatankowane jest nawet 90l. Czekamy na jakieś odpowiedzi, na wewnętrzną kontrol. Zostaną wprowadzone nowe karty, a także GPS-y. Nie funkcjonowało to najlepiej, były na kartach przekreślenia, był bałagan. W niedługim czasie ma się ta sytuacja poprawić. Błędy w ilościach paliwa mogły wynikać z przekreśleń i ponownych wpisów na kartach.

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że była mowa o różnicach w paliwie? Jeżeli kierowcy tankują, to czy pobierają fakturę lub jakieś potwierdzenie?

Radny M. Olech poinformował, że jest miesięczny wydruk z tankowania. Każdy z kierowców musi wpisać ile paliwa zużył. Zdarzało się, że zarówno liczba kilometrów jak i ilość zużytego paliwa były poprawiane.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że w zbiorniki samochodów wchodzi nawet 95l, pomimo, że w papierach jest 70l. Jest to sposób aby często nie jeździć na stację.

Radny M. Olech poinformował, że na kartach brakuje także sprecyzowanej trasy. Jest wpisane „teren gminy”.

Radna B. Sikora oznajmiła, że kierowca w karcie powinien wpisać godzinę wyjazdu i powrotu, trasę jaką pokonał. Są wydruki ze stacji benzynowych, które podczepia się do faktur. Musi sprawdzić stan samochodu i podpisać się pod nim. W kartach wyliczane są zużycia paliwa. W przypadku długiej trasy bywa tak, że samochód zużyje mniej paliwa niż wynosi norma. Jest też rubryka na taki przypadek. Inne zużycie wynika także z wyjazdu w trudny teren. Jeżeli nie robi się tego na bieżąco, to jest bałagan.

Radny W. Nierychlewski poinformował, że zgadza się z tym, że karty są źle wypełniane i powinny być dokładniej wypełniane. W kartach urzędu brakuje podpisu osoby, która go deleguje. Jest wpisany stan licznika i ilość zużytego paliwa. Na odwrocie karty napisane jest „teren gminy” bez podawania przejechanych kilometrów. Przy wypisywaniu kart drogowych powinno być kilka podpisów.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że co do zasady zgadza się z tym. Wie, że WZ są wydawane i podczepiane pod każdą fakturę.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem kto zajmował się tym tematem?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że wcześniej był to Pan Sebastian Konopka, a obecnie zajmuje się tym Pani Joanna Komodołowicz.



Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że być może chodzi tu o pracownika merytorycznego. Nie jest zdania, że powinno się wypisywać z jakiej ulicy na jaką przejechało się w Dębnicy Kaszubskiej, ale ilość kilometrów powinna być wpisana.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że sytuacja była zastana, nigdy nie było to wewnętrznie kontrolowane. Różne są formy rozliczania. Teraz zostanie przyjęta odpowiednia forma, do odpowiedniego auta. Nie wszystkie auta są przypisane do kierowcy. Po uwagach komisji zostanie to zmienione. GPS-y także pomogą w rozliczeniach.

Radna D. Hańczyk oznajmiła, że pracownik zajmujący się kartami nie zna obiegu dokumentacji. Nie wie jak powinno to wyglądać.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że rozliczenie paliwa jest prawidłowe, nie ma żadnych przepalów. Od zawsze tak to funkcjonowało, wyniki kontroli są znane, będą zmiany.

Radny M. Olech poinformował, że komisja nie dociekała próby naciągania czy oszukania. Od zaszłości nie było kontrolowane to dostatecznie. Regionalna Izba Obrachunkowa kontrolowała ogólnie karty. Nie było uwag do rozliczeń. Nikt nie uczulił kierowców o dokładnym wypisywaniu kart.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że obecnie jest nowy pracownik więc prosi o usprawienie tego tematu.

Radny P. Paczesny poinformował, że czytał protokół z kontroli. W kartach brakuje podstawowych informacji. Przez kilka lat funkcjonowania taboru nie było podstawowych rozliczeń. Samochód wykonujący pracę musi mieć dzienne rozliczenie. Jego zdaniem za pół roku powinno ponownie przejrzeć się kartom. Radny naciskał na skontrolowanie kart, po wpłynięciu pisma przez mieszkańca. Wielu Radnym wystarczyło wyjaśnienie Pani Wójt. Jak nie ma kontroli to jest pokusa. Nie może być tłumaczone, że jest nowy pracownik i nie wiedział czegoś.

/Radny Marian Batóg opuścił posiedzenie/

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że o nowym pracowniku było mówione w kontekście poprawy sytuacji i pod względem poprzedniego merytorycznego pracownika.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że karty zostaną zmienione i zostaną założone GPS-y. Wszystko na nich będzie widoczne.

Radny M. Olech poinformował, że komisja wstępnie się umówiła na spotkanie z pracownikiem w celu sprawdzenia jakie wnioski pokontrolne zostały zrealizowane, jak funkcjonują nowe druki kart drogowych. Schemat kart będzie prosty, gdzie jedzie, ile kilometrów zrobił, ile paliwa zużył.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy na kartach są podpisy dysponenta wyjazdu?

Radny M. Olech odpowiedział, że nie ma.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że należy pamiętać o dwóch różnych rzeczach. Autobus wyjeżdża o godz. 6:30, wtedy nie ma kto podpisać karty. Poza tym są to liniowe kursy, które codziennie jeżdżą tą samą trasą. Tym autobusem wożone są dzieci.

Radna B. Sikora zauważyła, że jak nie ma kontroli i właściwego nadzoru, to wszystko się rozchodzi.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 6

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych chciałby złożyć interpelację? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że Radni znajdują się w punkcie wolne wnioski zapytania i informacje, po czym otworzył dyskusję.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy Komisja Infrastruktury i Budżetu wniosowała o postawienie lampy w Spolu?

Radna B. Sikora oznajmiła, że komisja nie była w Spolu. Lampa zostanie postawiona z funduszu soleckiego.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że lampa ma być postawiona z funduszu soleckiego.

Radna W. Maslyk poinformowała, że na drodze Borzęcino-Starnice należałoby poszerzyć drogę. Pobocza zarastają, więc poprosiła o ich wycięcie.

Radna R. Rejkowicz zwróciła się z pytaniem do kogo należą studzienki umiejscowione w chodniku w miejscowości Motarzyno? Studzienki te zapychają się i wydobywa się z nich bardzo nieprzyjemny zapach. Przy intensywniejszych deszczach często wybijają. Radna dzwoniła w tej sprawie do ZGK, ale odesłali ją z tym do powiatu.

Sekretarz R. Krawczyk zwrócił się z pytaniem o jakie studzienki chodzi? Czy chodzi o studzienki kanalizacyjne czy może o deszczowe? Jeżeli chodzi o studzienki deszczowe, to w gestii zarządcy drogi jest ich udrożnienie, nie ZGK.

Radna R. Rejkowicz oznajmiła, że chodzi o kratki i studzienki.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oświadczył, że są to studzienki, należą do ZGK, dodał, że ZGK nie może zostawiać mieszkańców z takimi problemami i odsyłać ludzi do powiatu. Stara burzówka służy do odwodnienia dróg. Należy to do gminy.

Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem co ze sprawą byłego prezesa ZGK?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że ZGK skierowało pismo do Rady Gminy Słupsk o rozwiązanie umowy o pracę. Rada obstawiała przy swoim, dlatego też złożono pismo do sądu wobec Rady Gminy Słupsk. Nie jest w stanie powiedzieć na jakim etapie jest sprawa.

Mecenas J. Mielnik poinformował, że sprawa w sądzie pracy się zakończyła. Pan zawnioskował o uzasadnienie wyroku, ale chyba jeszcze go nie otrzymał.

Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem czy znany jest termin rozpoczęcia prac na drodze wojewódzkiej 210?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że nie. Wszystko zależy od rozstrzygnięcia przetargu. Termin nie jest znany.

Radna B. Sikora oznajmiła, że nie da się określić kiedy będzie można przystąpić do prac. Wszystko zależy od przetargu, może być odrzucenie ofert lub przetarg może być powtórzony.

Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem kiedy nastąpi ogłoszenie przetargu? Czy w pierwszej połowie lata, czy w drugiej?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że być może w maju powinny być jakieś informacje o przetargu. Konkretnych dat nie znamy.

Skarbnik M. Malinowski dodał, że dlatego też wstrzymane są obligacje. Chcemy wstrzymać się do czasu rozstrzygnięcia przetargu i uzyskania konkretnej kwoty.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych miałby jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań przeszedł do sprawy skargi złożonej przez Radnego Piotra Paczesnego. Poinformował, że Samorządowe Kolegium Odwoławcze przesłało skargę według właściwości, a ona zostaje przekazana do Komisji Rewizyjnej. Dodał, że w miniony poniedziałek odbyło się spotkanie dotyczące spraw, które według Pana Piotra nie do końca zrobione były tak jak być powinny. Wszystko w tej relacji doszło do końca.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że warto dodać, iż odbyło się odsłuchanie nagrania z posiedzenia zgodnie z wolą Radnego. Po dosłuchaniu nagrań nie stwierdzono rozbieżności między treścią protokołu a nagraniem. Po odsłuchaniu Radny Paczesny stwierdził, że wydawało mu się, że było inaczej. Zapisy po poprawkach były dobre.

Radny P. Paczesny oznajmił, że jest zgodność nagrania z treścią po poprawkach. Nie wydawało mu się, tylko było inaczej. Były rzeczy poproszone o sprostowanie. Protokół po zgłoszonych poprawkach zgadzał się z nagraniem.

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że w protokole nie było zmienionego sensu wypowiedzi. Były pojedyncze rzeczy. Wytłuszczono na żółto, ale nie było niedomówień, czy zmiany sensu wypowiedzi. Poprawiono sprawy, które zostały wskazane Przez Radnego.

Radny P. Paczesny oświadczył, iż ma nadzieję, że Komisja Rewizyjna spowoduje, iż odmowa zostanie wydana w formie decyzji, a nie w formie pisma „nie, bo nie”. Obowiązek wydania decyzji o odmowie informacji publicznej narzuca ustawa o informacji publicznej.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że nie odmówiła informacji publicznej.

Radny P. Paczesny oznajmił, że są to interpretacje.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki dodał, że w przypadku uwag do protokołu zgłasza się je do Pani Emilii. Można zadzwonić, powiedzieć o tym, że wypowiedź była inna. Każdy kto uczestniczy w obradach ma prawo odsłuchać swoich wypowiedzi. Nie trzeba od razu występować o udzielenie informacji publicznej. Należy trzymać się ustalonych reguł.

Przewodniczący Rady K. Badowski zakończył dyskusję na ten temat. Każdy z Radnych ma prawo postępować tak, jak uważa za słuszne. Każdy z osobna może skarżyć lub wnosić uwagi.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że w związku ze zmianą przepisów ustawy o samorządzie gminnym należy zmienić zapisy statutowe i w tym celu trzeba powołać komisję statutową. Urząd będzie czekał na zgłoszenia osób chętnych. Najbliższa sesja planowana jest na maj, dlatego też jest jeszcze trochę czasu.

Ad. 9

Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:12 zamknął sesję Rady Gminy Dębica Kaszubska po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokolowała  
Emilia Szymaniuk

**Przewodniczący Rady Gminy  
Dębica Kaszubska**

**/-/Krzysztof Badowski**